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Næste nummer 
udkommer 

22.-24. november 
2024 

 
Deadline 

11. november 2024 

 
Nyt gratis tilbud 

 
Nye samarbejder gør 

det muligt at se 
livestream foredrag  

fra Aarhus  
Side 11 

 
Månedens  

Virksomhed 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Jan Stevnsborg har 

medvind i sin  
virksomhed: 
Dannebrog  

Skrift & Skilte.  
Side 4-5 

 

Ajour 
Endelig er der gang  

i udrulningen af  
fjernvarmen i 
Sengeløse Vest  

Side 16 
 

God appetit 
Mændenes gourmet 

Side 14-15 

3 uventede mio. til fitnesscenteret 

Nyheden gik 

som en steppe-
brand gennem 
Sengeløse den 8. 
oktober: Høje 
Taastrup Byråd 
har bevilget 3 
mio. kr. til et 

spritnyt fitness-
center til SBTF. 
Sengeløses kon-
servative repræ-
sentant i byrådet, 
Henrik Torning, 
C, lækkede ny-
heden på Face-
book, og så gik 

det stærkt. Tele-
fonerne glødede, 
og især seniorer-
ne jublede tidligt 
tirsdag morgen, 
da de mødtes i 
centeret. For-
mand for SBTF 
Fitness Lars Kri-

stensen: “Det er 
helt sikkert frug-
ten af afdøde Ole 
Holms arbejde, 
vi er så heldige 
at kunne høste 
nu.” 

Side 3 

Seniorer i alle aldre jubler over udsigten til et nyt og større fitnesscenter. Foto: Lone Baunild 

 

Kom med ind i dueslaget 
 
Sengeløses duefar, Hans Errath in-
viterer indenfor i sin magiske due-
verden.  
Han er Sjællandsmester i brevdue-
flyvning, og har dyrket sin hobby 
med kærlighed og intensitet siden 
barndommen i Østrig, hvor han er 
opvokset.  
 
Side 8-9 
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Midtervej 15, Sengeløse, 2630 Taastrup: 
Email: avisen@sengeloese.dk; 
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Susanne Tholstrup, Ansv. redaktør, tlf.: 51 52 65 00; 
Per Hammel, Ansvar for økonomi og annoncer, 
 tlf.: 40 53 33 71 
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Der er deadline 11. november 2024 
Avisen udkommer  22-24. november 2024 
 
læs Sengeløse Nyt på www.sengeloese.dk 

Tryk: Degn Grafisk A/S 

Sengeløse Badminton  

Tennis og Fitness 

 

 
Formand: Gitte Sandstrøm Tlf.: 28 91 29 74 
E-mail: sbtf@sbtf.dk  

Hjemmeside  www.sbtf.dk 

 

Sengeløse Bylaug 
 
Formand Per Hammel  
Tlf. 40 53 33 71 

kontakt@sengeløsebylaug.dk 

 26215095 

Jan Boholdt 

Vintoften 42 

2630  Taastrup 

Annettes 25 års jubilæum 

Igennem de sidste 25 år har Annette bidraget 
til en masse børns trivsel, omsorg og tonsvis af 
fantastiske oplevelser, og det skal selvfølgelig 

fejres!!! 

Børnehuset Skoven afholder 
jubilæum fredag d. 1.11.24 fra 

kl. 14-16.30. 

 
Sengeløse Gymnastik og Idrætsforening 
Spangåvej 9-11 
Sengeløse 
2630 Tasastrup 
 
 
 
Hovedformand  Gitte Malling Buur  40992503 

Hovedkasserer   Jeanettetee Truller Wolstrup 30305150 

Fodbold      Jeppe Hansen   60409019 

Sengeløse Idræt  Tina Thortsø   26843616 

Volleyball       Moren Væver   20649127 

Cafeteriet       Uffe Wolstrup   40527091 

 
 

Sengeløse Hallens Cafeteria Spangåvej 9 
 

SGIF Klublokale 
Spangåvej 10 (Sengeløse Skole Gl. Tandklinik) 

Hjemmeside www.sengeloese.dk.sgif 
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Sådan gik det til, at 3 mio. kr. dedikeres til nyt fitnesscenter 
 
Kom med ind bag kulissen i det netop vedtagne budget i Høje Taastrup Kommune, hvor 
det helt uventede skete 
 

Af Susanne Tholstrup 

Høje Taastrup Kommunes 

konservative borgmester 
Michael Ziegler havde et 
særligt forhold til og respekt 
for nu afdøde og mangeårige 
formand for Sengeløse Bad-
minton, Tennis og Fitness 
Klub, Ole Holm.  
Det fik indflydelse på de 3 
mio. kr., der i 2025 budgettet 
er afsat til et nyt fitnesscen-
ter i Sengeløse. 
Det fortæller Henrik Tor-
ning, der er Sengeløses kon-
servative stemme i byrådet. 
 
Visionær foreningsmand 
“Det var primært Ole Holm, 
SBTF, der så behovet for at 
bygge fitnesscenteret ud; 
som var blevet en kæmpe 
succes, og man var ved at 
vokse ud af lokalet. Han 
forsøgte at få del i fodbold-
afdelingens omklædnings-
rum under fitnesslokalet, og 
det så ud til at være lykke-
des, men levede så ikke op 
til brandmyndighedernes 
krav og reglerne om adgang 
for handicappede, oplyser 
Henrik Torning. 
 
Reglementet stod ved magt 
At reglerne ikke kunne bø-
jes, så der kunne udstedes en 
dispensation, stod klart for 
SBTF den 20. august, hvor 
Michael Ziegler indkaldte 
foreningen til et møde på 
rådhuset, hvor han havde 
samlet en gruppe fagfolk. 
 
Maskiner samler støv 
SBTF havde allerede ind-
købt træningsmaskiner for 
flere hundrede tusinde kro-
ner. Valget stod nu mellem 
at poste mindst en halv mio. 

kr. i at gøre de ca. 40 kvm. 
lovlige, eller at søge kom-
munen om tilskud til at byg-
ge nyt for – noget der kunne 
lade vente længe på sig. 
Kommunen havde nemlig 
planlagt den ramme, der 
måtte bygges nyt for i 2025. 
 
Intermezzo 
Budgetforhandlingerne i 
kommunen var i gang, og 
traditionen tro blev alle 
kommunens foreninger bedt 
om at sende forslag til, hvad 
man kunne tænke sig af for-
bedringer og nyt, men uden 
udsigt til, at alle ønskerne 
kunne opfyldes. Men nogle 
gange har man lov til at være 
blandt de heldige, forklarer 
Henrik Torning. 
 
Uventet pulje 
“Men da Michael Ziegler er 
til forhandlingsmøde med de 
andre borgmestre, er der 
nogle af kommunerne, der 
ikke har råd til at udfylde 
deres ramme for nybyggeri i 
2025, hvorfor andre kommu-
ner kan få glæde af det – 
herunder Høje Taastrup,” 
fortæller han og understre-
ger: 
 
“Fortjenesten for, at vi får 
andel i de penge, er Michael 
Zieglers. Når det så lige bli-
ve Sengeløse Fitnesscenter, 
der bliver prioriteret, er der 
to årsager til:” 
“For det første har vi konser-
vative stor ros til SBTF, for-
di de selv har været med til 
at finansiere deres aktivite-
ter. Vi kan godt lide, at for-
eninger selv byder ind med 
aktiviteter, og at de selv kø-
ber udstyr – så er der seriøsi-
tet bag ved det. Det har spil-

let en stor rolle i det her.” 
“For det andet bød jeg som 
repræsentant for Sengeløse 
ind med at afsætte 3 mio. kr. 
til et nyt fitnesscenter på 
grund af det store behov, der 
er for det. Og det gik de an-
dre partier med til, oplyser 
Henrik Torning.” 
 
Formand for SBTF, Fitness-
center Lars Kristensen sup-
plerer: 
“Vi havde ikke regnet med, 
at kommunen ville bevilge 3 
mio. kr. Vi håbede på i bed-
ste fald at få 1 mio. kr. til det 
mod selv at finansiere 1 mio. 
kr., og så skulle vi ud at søge 
fonde for 1 mio. kr. til et nyt 
center. ” 
“At vi var så heldige at blive 
prioriteret i budgettet, skyl-
des Henrik Torning, der var 
fremme i skoene under for-
handlingerne. Men i den 
grad også Michael Ziegler 
på grund af hans relation til 
Ole Holm – for Ziegler hav-
de sådan set lovet ham det 
lokale og dermed en til-
trængt udvidelse af centeret, 
pointerer Lars Kristensen. 
 

“Vi møder op med 
klare ønsker til 
det nye centers 
faciliteter” 
 
Lars Kristensen, fmd. SBTF, 
Fitness 
 
Pengene er bevilget, men 
herudover kender SBTF 
intet til tidshorisonten for 
byggeriet – kun at det kom-
mer til at ligge på græsarea-
let ved siden at det nuværen-

de center. 
Men den 28. oktober skal 
foreningen til møde med 
kommunens idrætsfaglige 
leder Peter Christensen, og 
her håber Lars Kristensen at 
blive klogere på kommunens 
planer. 
 
“Vi er proaktive over for 
kommunen og møder op 
med klare ønsker til det nye 
centers faciliteter. Bl.a. om-
klædnings- og badefacilite-
ter, en sluse, så der kun kan 
komme én ind i centeret ad 
gangen. Desuden et lounge-
område, hvor man kan sidde 
og hygge sig med en soda-
vand eller kop kaffe,” fortæl-
ler Lars Kristensen og tilfø-
jer: 
“Vi har jo rigtig mange seni-
ormedlemmer, som hygger 
sig sammen under trænin-
gen. Det er en social oase for 
seniorerne, som gerne vil 
kombinere træningen med 
en masse socialt samvær.” 

Henrik Torning, C, er stolt 
af sin egen og borgmester 
Michael Zieglers indsats for 
at bygge et nyt fitnesscenter 
i Sengeløse. Privatfoto  
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Han hjalp en ven i nøden - det 
skabte vækst på Industribakken 

Jan Stevnsborg har siden 2006 dre-
vet virksomheden Dannebrog Skrif 
&Skilte på Industribakken. Han ar-
bejder målrettet på at gøre virksom-
heden til en lækkerbisken for en kø-
ber - men ikke foreløbig  

Jan og Lene 
Stevnsborg 
giver den en 
skalle på 
værkstedet på 
Industribak-
ken. 

Af Susanne Tholstrup, Foto 
Per Hammel 

Coronatiden fik en skelsæt-

tende betydning for virksom-
heden Dannebrog Skrift & 
Skilte. 
Skiltemalermester og direk-
tør Jan Stevnsborg valgte at 
hjælpe en ven i nøden ved at 
købe hans virksomhed, selv 
om markedet for køb af virk-
somheder lå dødt hen. Tun-
ge, sorte skyer hang over 

markedet. Jan Stevnsborg 
fortæller: 
“Vi var til en fest, hvor jeg 
mødte en ven, jeg har kendt 
siden, vi kørte på knallert 
sammen. Vi har altid fulgtes 
ad. Han drev virksomheden 
Skrift & Skilte i Karlslunde, 
mens jeg drev Dannebrog. 
Skilte/Reklamer. Han fortalte 
mig om, hvor slemt det gik 
med hans fremskredne kræft-
sygdom.” 
“Jeg spurgte ham:  Er det, du 

siger, at jeg skal overtage din 
virksomhed? Han tog nøgler-
ne op af lommen, nikkede og 
smed dem over til mig. Jeg 
sagde: 
 
Svær samtale under festen 
“Det må vi vist hellere tale 
om, når vi ikke er til fest.” 
Tre måneder senere var den 
fusionerede virksomhed 
Dannebrog Skrift & Skilte en 
realitet. 
 Den opkøbte virksomhed 

med de ansatte flyttede ind i 
lokaliteterne øverst på Indu-
stribakken. 
Skønt de to virksomheder 
befandt sig i hvert sit seg-
ment i branchen, viste opkø-
bet atf være godt for vennen, 
men også for Jan Stevnsborg. 
 
Uventet vækst i ny niche 
“Det blev en større niche for 
mig at lave skrift og skilte på 
lastbiler og busser, når de er 
kommet til skade. Og det 

“Jeg spurgte ham:  Er det, 
du siger, at jeg skal overtage 

din virksomhed? Han tog 
nøglerne op af lommen, nik-
kede og smed dem over til 

mig. 
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skal gå hurtigt, for lastbilerne 
har ikke godt af at stå stille. 
Jeg havde ikke beskæftiget 
mig i den side af faget siden 
uddannelsestiden.” 
Mens Jan Stevnsborg øvede 
sig i det nye segment, hvor 
der er masser af ordrer, syg-
nede en del af hans egen 
virksomhed hen under Coro-
natiden. Markedet for udstil-
linger var dødt, mens virus-
sen hærgede, og da den stil-
nede af, begyndte virksom-
hederne at udvikle egne 
showrooms og selv holde 
åbne huse, interne messer og 
udstillinger.  
 
Gyngerne og karrusellerne 
Det viste sig at være langt 
billigere for dem end de store 
og dyre udstillinger, hvor 
Dannebrog tidligere havde 
en lukrativ geschæft. 
Jan Stevnsborg tjente altså 
ind på gyngerne, hvad han 
mistede på karussellen under 
Coronatiden. 
 
Økonomisk ekspertise 
Ved sin side har Jan Stevns-
borg hustruen Lene Stevns-
borg, som er ekspert i økono-
mi- og procesudvikling. Hun 
driver sin egen konsulent-
virksomhed Simplify, der 
rådgiver virksomheder inden 
for økonomistyring, køb og 
salg af virksomheder (M&A) 
og turnarounds, når virksom-
hedens strategi skal drejes i 

en anden retning. Hun står 
også husbonden bi, når der er 
særlige administrative byr-
der, som fusion. 
Nu arbejder Jan Stevnsborg 
målrettet på at udvikle virk-
somheden inden for de nye-
ste teknologier inden for 
faget. Virksomheden er i 
vækst og ikke længere særlig 
konjunkturfølsom efter op-
købet. 
Er det nu en vækstvirksom-
hed, du driver? 
“Ja, men vi ønsker ikke, at 
den skal vokse i et hurtigere 
tempo end nu. Men vi har 
pladsen og udstyret til at 
være flere, så det håber jeg, 
vi bliver inden for det næste 
års tid.” 
 
Stor udvidelsesmulighed 
Til virksomheden hører også 
et parcelhus, som ægteparret 
ikke bebor. Ud over boligen 
er der mindst 800 uudnyttede 
kvadratmeter til erhverv på 
grunden, oplyser ejeren. 
Nu rummer virksomheden ud 
over ægteparret tre ansatte, 
hvoraf én er voksenlærling. 
Jan Stevnsborg har altid 
vægtet at have en lærling, 
der kan være med til at sikre 
fagets fremtid. 
Han er dybt involveret i or-
ganisationsarbejdet i bran-
chen. Han har været formand 
for skiltebranchen i 16 år, og 
18 år som formand for skilte-
branchens Svendeprøvekom-

mission. Han har siddet i 
Danske Malermestres besty-
relse og uddannelsesudvalg, 
da Skiltebranchen er en del 
af Danske Malermestre. 
Som leder af virksomheden 
tilstræber han først og frem-
mest at være rummelig. Hos 
ham er der også plads til folk 
med diagnoser eller  andre 
særlige kompetencer, som 
han kærligt forklarer det. 
 
Værdsætter fællesskabet 
“Vi fejrer altid medarbejder-
nes fødselsdage, og vi har en 
god frokostordning, som vi 
alle betaler lidt til, også jeg 
og min hustru. Vi sørger så 
for, at køleskabet altid er 
fyldt op med det, vi hver især 
sætter pris på.  
 
Ledelsesstilen ligger fast 
Lene Stevnsborg supplerer:  
“Vi dyrker det familiære – vi 
skal være en familie, når vi 
er på arbejde. Der skal være 
en familiestemning. Når vi 
holder julefrokoster og andre 
arrangementer, er det altid 
med ledsagere. 
 
Ægteparret har valgt at blive 
boende i Taastrup, selv om 
der hører et parcelhus til 
virksomheden. Men ægtepar-
ret er også involveret i frivil-
ligt organisationsarbejde i 
Sengeløse: Kogræsserfor-
eningen, grundejerforening 
og Sengeløse Erhvervsfor-

ening. Desuden er de begge 
medlem af hver deres Rota-
ryklub. Jan har i mere end 20 
år været medlem af Høje 
Taastrup klubben, mens Le-
ne er medlem af Rotary-
klubben i Taastrup. 
 
Børnene takker nej 
Parret har to voksne børn, en 
datter, der læser jura i Oden-
se og en søn, der ganske vist 
er uddannet skiltetekniker, 
men som klart har sagt nej 
tak til overtage virksomhe-
den, når Jan Stevnsborg er 
klar til at slippe tøjlerne.  
Han arbejder nu i en anden 
virksomhed og foretrækker 
at have hænderne helt nede i 
faget. 
Drømmescenariet er derfor, 

at den helt rigtige køber 

kommer forbi, når Jan 

Stevnsborg er klar til at sæl-

ge virksomheden videre. 

Men flere år ud i fremtiden 

er han, virksomheden og 

dens medarbejdere rustet til 

fortsat udvikling af virksom-

heden, understreger Jan 

´Stevnsborg. 

“Vi dyrker det familiæ-

re – vi skal være en fa-

milie, når vi er på      

arbejde 

 

 

Lene Stevnsborg er kasserer i foreningen Citroënisterne, og gemalen er sekretær. Sidste år 
samlede de 100 2CV’er på Rådhuspladsen i anledning af 2CV’ens 75-års fødselsdag  

 
BLÅ BOG 
 
Dannebrog Skrift&Skilte 
stiftet af Jan Stevnsborg i 
1989. 
Flyttede virksomheden 
til Sengeløse i 2006, men 
ægteparret valgte at blive 
boende i Taastrup 
Har en søn, der er uddan-
net skiltetekniker, og en 
datter, der læser jura. 
 
I ferierne nyder familien 
landsbylivet i et byhus i 
centrum af en lille landsby 
i Sydfrankrig. 
Og så er der kærligheden 

til de franske biler. Ikke 

mindst 2 CV’en fra 1987, 

som de elsker at køre til 

træf i for at møde andre 

ligesindede frankofile 

mennesker. 
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SGIF og Cafeteriets venner 
skriver mindeord  
Bent Bilsby 
 

Det var med stor sorg for 

SGIF og Cafeteriets venner 
at modtage beskeden om at 
vores æresmedlem Bent 
Bilsby er gået bort i en al-
der af 81år. 
Bent havde en evne til at 
være til stede i rummet – 
uden at være højlydt. Bent 
kunne sagtens sige sin me-
ning, og så var han en hand-
lingens mand. 
Det kan ikke gøres op, hvor 
mange frivillige kræfter og 
timer Bent har givet SGIF 
og Cafeteriets venner igen-
nem årene. 
Bent var en institution på 
SGIF’s loppemarked, her 
passede han ”Småting” i 
mange år og efterfølgende 
stod for auktionen, drejede 
på Lykkehjulet, når der 
skulle udloddes gevinster – 
som Bent også var med til 
at donere. 
Bent har deltaget utallige 
gange på Roskilde Festival. 
For SGIF Cafeteriets venner 
var Bent holdleder for hold 
9 og stillede altid skurvog-
ne, toiletvogne, køkken-

vogn og kontorvogn mv. til 
rådighed, hvor han med den 
største selvfølgelighed selv 
sørgede for, at det blev kørt 
til og fra festivalpladsen. 
Han nød selskabet på Ros-
kilde Festival med ”sit” 
hold og alle os andre. 
Bent deltog med stor glæde, 
når han var med til arrange-
menter i byen, og det smit-
tede. Det var vigtigt for 
Bent, at folk hyggede sig og 
hvis nogle syntes, det kunne 
være lidt ”hårdt” i for-
eningslivet, så ville Bent 
sige ”Nåh – ja – det går jo 
nok”. 
Bent har været en aktiv 
gymnast i SGIF igennem 
mange år. Bent var også 
revisor i SGIF og på den 
måde kunne han fortsat 
holde sig opdateret. Bent 
var nysgerrig på nye ting og 
muligheder og bidrog gerne 
med ideer og tiltag. 
Vi har i Sengeløse mistet en 
person, som med sit rolige 
væsen og givende smil gjor-
de en stor forskel for byens 
ve og vel. 
Vores tanker går til Sonja 
og familien. 
 
Æret være hans minde 
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Sengeløse Kirke skranter 
Først i anden omgang lykkedes det menighedsrådet at stampe det 6. medlem op, så nyvalg 

til rådet kunne gennemføres legitimt 

Af Susanne Tholstrup 

Menigheden i Sengeløse 

har det svært i disse år. Det 
beviste det netop overståede 
valg til menighedsrådet: 
 

• Kun 23 stemmeberet-
tigede dukkede op til 
stemmeurnen den 17. 
september 

• Det lykkedes kun at 
finde fem ud af de 
seks kandidater, der 
som minimum skal 
stille op. Derfor har 
der nu været et ekstra-
ordinært valg, for at 
finde det 6. medlem. 

• På en ekstraordinær 
valgforsamling den 8. 
oktober måtte forman-
dens hustru hidkaldes 
og overtales til valg, 
for at menighedsrådet 
lovligt kunne konsti-
tuere sig. 

 
De triste tal oplyser formand 
for Menighedsrådet Lars 
Enghoff Jensen. 
Er interessen for vores kirke 
dalende? 
“Nej, min personlige hold-
ning er, at det skyldes, at vi 
ikke har nogen fast sogne-
præst i øjeblikket. Vi har 

selvfølgelig en vikar, men det 
er ikke det samme som at 
have en fast præst, der spiller 
en vigtig rolle for vores lo-
kalsamfund. Og som kan gå 
og prikke folk på skulderen 
for at få dem til at stille op,” 
forklarer Lars Enghoff og 
tilføjer: 
 
Svært at prikke til folk 
“Jeg har da også prøvet at 
prikke til nogen for at få dem 
til at stille op, men det er 
svært i min rolle. Så jeg tror, 
det er dét, vi er ramt af denne 
gang.” 
Hvad er årsagen til, at sog-
net ikke har haft en fast præst 
i halvandet år? 
“Vores præst blev syg, men 
hun ville gerne tilbage til 
gerningen, men som tiden 
gik, fandt hun ud af, at hun 
nok ikke ville blive klar til 
det. Hun søgte så pension, 
men inden hun fik tilkendt 
den, og hun formelt var fra-
trådt sin stilling, var der gået 
halvandet år. Det var her i 
sommer, at det hele faldt på 
plads. Tingene tager lang tid 
i det her system.” 
Er der noget i den kirkelige 
struktur, der gør det svært at 
handle hurtigt? 
“Sådan er systemet. Vi får 
ikke lov til at ansætte en ny, 

førend en stilling er helt le-
dig.” Der er bopælspligt i 
præstegården – er det en 
hindring for at ansætte en ny 
præst? 
“Arh, det har jeg svært ved at 
vurdere. Men jeg tror ikke, 
det er et problem i en by som 
Sengeløse. Selvfølgelig er 
der nogen, der går uden om 
en sådan stilling….” 
Når der ikke er dukket flere 
end 23 op ved stemmeurner-
ne denne gang, og det er 
svært at få folk til stille op til 
menighedsrådsvalg – er I 
som siddende menighedsråd 
gode nok til at profilere jer? 
 “Det korte svar må være nej. 
Det er vi åbenbart ikke. Jeg 
synes ellers, vi har nogle 
gode aktiviteter i og omkring 
vores kirke, som er godt be-
søgt.  
 
Hele foreningslivet er ramt 
Men jeg tror, vi er ramt af det 
samme som idrætsforenin-
gerne – ja hele foreningslivet 
er ramt af, at det er svært at 
få folk til at stille op til be-
styrelser og sådan nogle ting. 
Det er sådan en samfundsten-
dens.” 
“Så nej, jeg tror ikke, vi er 
specielt dårlige til det. Jeg 
ved, at nogle af de andre kir-
ker mangler endnu flere med-

lemmer – så… 
Lars Enghoff peger også på, 
at Sengeløse Nyt holdt som-
merpause i august og lå brak 
indtil ultimo september, hvor 
valget til meningsrådet var 
kørt. Det blev holdt den 17. 
september efter bladets dead-
line. 
 
Formandens hustru valgt 
Så forklaringerne er mange, 
mener Lars Enghoff. 
Men nu har menighedsrådet 
8. oktober holdt en ekstraor-
dinær generalforsamling, 
hvor det lykkedes at få over-
talt Lars Enghoffs kone, Nina 
Krüger til at stille op som det 
sjette, forjættede medlem. 
Ingen andre end de i forvejen 
valgte medlemmer og supple-
anter af menighedsrådet 
mødte op.  
Nu består menighedsrådet af: 
 
Fmd. Lars Enghoff Jensen 
Hanne Bienert 
Hugo Hammel 
Kaj Lykke Christensen 
Gitte Malling Buur 
Ninna Kryger 
 
Stedfortrædere: 
Birgit Lilian Sonne 
Anne-Kristine Ahrenkilde 
Holm 
Jørgen Rygaard 
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Min hobby 
 

“Hvis alle mennesker havde duer, ville der  
Du har sikkert set duer 

kredse rundt og rundt 

omkring et ganske spe-

cielt hus på Spangåvej. 

De har tilbagelagt en 

rute på 500 km. eller 

mere og er nu på vej ind 

i deres kærlige hjem, 

hvor due-far venter 

spændt 

Ad Susanne Tholstrup 
Foto: Per Hammel 

Lige der, hvor Spangåvej 

svinger skarpt for at løbe 
sammen med Ved Kæret, bor 
Maler-Hans med det borger-
lige navn Hans-Peter Errath, 
tidligere malermester. 
Han lever og ånder for sine 
ca. 80 brevduer, der lever 
under særdeles gode, nær-
mest forkælede forhold i det 
store udhus på 2 etager, der 
ligger tæt op ad beboelsen på 
matriklen. 

Hans var 12 år, da han fik sin 
første due i Østrig, hvor han 
voksede op. 
“Alle kammeraterne havde 
dengang duer. Det var ikke 
brevduer, men bare alminde-
lige duer. Men da jeg blev 17 
år, rejste jeg til Schweiz, 
hvor jeg ikke kunne have 
duer,” fortæller Hans og fort-
sætter: 
“Men jeg havde stadig inte-
ressen for duer, for det var i 
kroppen. Jeg vidste, at så 
snart jeg fik mulighed for 
det, ville jeg holde duer 
igen.” 
Og muligheden fik han, da 
han flyttede ind i huset her 
på Spangåvej med sin danske 
kone. Det var i 1970. 
“Faktisk havde jeg fire duer, 
inden jeg flyttede ind, som 
jeg havde midlertidigt hos 
mine svigerforældre i Her-
lev.” 
Snart var Hans Errath med-
lem af en brevdueklub, og så 
var han klar til konkurrence-
flyvning med sine duer. 
Efterhånden som han har 
opbygget sit dueslag, har han 
deltaget i konkurrenceflyv-

ninger fra Paris og mange 
andre europæiske byer. Det 
hedder langdistanceflyvnin-
ger i duesporten. 
Da alderen trykker en smule, 
flyver Hans nu kun mellem-
distanceflyvninger på 500 
km. Hans duer har vundet 
Sjællandsmesterskabet, og 
han er nummer 4 i Dan-
marksmesterskabet. 
“At vinde en konkurrence er 
meget sjovt, men det er 
unødvendigt. Jeg hygger mig 
bare med det og investerer 
ikke de store beløb. Der er 
nogen, der bare har duerne 
for at vinde – de har ikke 
duerne, fordi de kan lide 
dem. Jeg kan godt lide mine 
duer, bare det at se på dem er 
en fornøjelse.” 
For os, der bedst kender og 
elsker duen, når den simrer i 
stegegryden, skal vi lige ha-
ve styr på nogle fakta. 

Hans forklarer: 
Lad os slå fast: Man spiser 
ikke brevduer, da de er vac-
cinerede mod en dødelig 
sygdom. Vaccinen er påkræ-
vet for at kunne deltage i 
konkurrenceflyvning. 
Brevduen er ikke en speciel 
race; dens egenskaber er 
fremelsket gennem avl. 
Brevduen har i sit hoved en 
eminent retningssans eller 
kompas, der gør den i stand 
til at finde hjem til sit due-
slag på over 1000 km. af-
stand. Derfor gælder det om 
at gøre dueslaget så attraktivt 
som muligt for sine brevdu-
er. 
Hvis der er konkurrenceflyv-
ning fra f.eks. Paris, afleve-
rer Hans sine duer i  klub-
ben, som sørger for den vide-

re transport af alle de duer, 
der skal deltage i konkurren-
cen. Der er sørget for god 
forplejning under transpor-
ten, så de kan yde deres opti-
male under konkurrencen.  

Duerne bliver lukket ud på 
samme tid, men kun hvis 
vejret tillader det. Ellers må 
konkurrencen vente, til vejret 
er OK at flyve i for duerne.  
Hjemme sidder duefar og 
kigger jævnligt på uret og 
følger udviklingen i vejr-og 
vindforhold. Han modtager 
en SMS, når duerne lukkes 
ud. Så snart en due flyver ind 
i sit dueslag, er der elektro-
der, der registrerer det, og 
rapporterer det videre til ar-
rangøren. Online kan man 
følge, hvornår alle deltagerne 
rammer målstregen i deres 
respektive dueslag. 
Men Hans er ikke online. 
Han skyr alt, hvad der har 
med en computer eller smart-
phone at gøre. Han klarer sig 
med sin gamle Nokia tele-
fon. 
Der er fiduser, der kan øge 
brevduens hjemve og få den 
til at flyve endnu bedre. Det 
kaldes enkemandssystemet, 
fortæller Hans: 
“Hvis man tager deres dame 
fra dem og skiller dem ad 
hver dag, men sætter damen 
tilbage i reden, når hannen er 
ude at flyve, bliver hannen så 
glad over at se sin dame – 
det gør vi mennesker jo også, 
Ik, spørger Hans med et kækt 
smil. 
“Hver gang hannen kommer 
hjem og finder sin dame i 
reden, får de lov til at hygge 
sig i nogle timer, og så skil-
les de igen. For jeg flyver 

med dem hver weekend i 
sommerperioden.” 
“Nu flyver jeg kun mellem-
distance, men hvis man fly-
ver maraton eller langdi-
stance, skal de have længere 
hviletid mellem flyvninger-
ne.” 
Han mærker på duens krop, 
om den er frisk og musklerne 
er kommet sig siden den 
sidste tur. Det er vigtigt, at 
duen er i fin form inden næ-
ste flyvning. 
Duerne accepterer, at Hans 
tager dem i hænderne – det 
har de været vant til siden, 
de var unger. 
Træningen af duerne starter, 
så snart de er flyvefærdige. 
De bliver lukket ud af due-
slaget, så de får en klar for-
nemmelse af, hvor de bor og 
hører hjemme. Først når de 
ved det, kan man begynde at 
træne med dem, fortæller 
Hans. 
“Man starter med at køre 
dem 4-5 km. væk, og de fly-
ver hjem. Næste gang lidt 
længere ud, og så lidt længe-
re igen. Når de finder hjem 
på distancen 50-60 km., kan 
man sende dem Tyskland, 
Frankrig eller hvor, man nu 
vil.” 
 

Prisen på en konkurrence-
dygtig brevdue er vanskeligt 
at fastsætte, fortæller Hans. 
Men der foregår auktioner 
især i Belgien, hvor man kan 
få et fingerpeg om prisen. 
Men Hans er skeptisk over 
for den form for prisfastsæt-
telse. Eksempelvis kan han 
referere til to kinesere, der 
ville have den samme due på 
en aktion. Prisen endte med 
at blive 2 mio. euro. 
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ikke være krig og ufred i hele verden”  

Hans –Peter Errath bruger de fleste af dagens timer på sine elskede brevduer her i det fine toetagers dueslag på Spangåvej.  

“Hvis man køber en due, ved 
man aldrig, hvad man får. 
Der er ingen garanti. Man må 
altid se på duens stamme – 
hvilke forældre har den, og 
hvad har de vundet. Man kan 
jo heller ikke gøre en galop-
hest ud af et æseldyr, vel? 

“Derfor har jeg aldrig solgt 
en due. Men jeg har foræret 
mange væk, fordi jeg tit har 
flere duer i slaget, end jeg 
skal bruge.” 
Ligeledes er det omsonst at 
købe en voksen, trænet brev-
due. For den flyver med ga-
ranti  hjem til sin gamle ejer.  

Hans har dog besøgt auktio-
nen i Belgien en halv snes 
gange. Her køber mange 
duer til 500-1000 euro. 
“Jeg har købt nogle til 250      
euro, men de bedste duer får 
du forærende af en god ven. 
For han giver dig det bedste. 
En duehandler vil bare sælge 
dig noget. Han er sgu’ da 
ligeglad,” lyder Hans’ livsfi-
losofi. 
Uanset hvor jeg er i verden, 

stopper jeg op ved et hus og 
besøger folk, hvis jeg ser 
duer kredse rundt og rundt i 

luften. Kun trænede duer 
kredser på den måde. Vi due-
folk er venner på tværs af 
alle grænser, det gælder også 
USA.” 

“Jeg sagde altid til min kone: 

Hvis alle mennesker havde 

duer, ville der ikke være krig 

og ufred. 

For selv om vi konkurrerer 

mod hinanden, er vi alle 

sammen gode venner.” 

 

 

 

 

Det er om-
sonst at købe 

en voksen, 
trænet brev-
due. For den 
flyver med 

garanti hjem 
til sin gamle 

ejer 
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Moderne og veludstyret klinik 

for alle mindre husdyr. 

Vagtdyrlæge. 

Mulighed for hjemmebesøg. 

Aften– og lørdag formiddags- 

konsultation mulig efter aftale. 
 

 

SBTF 
Badmin-
ton  

 

Badminton sæsonen er i 

gang, og vi har stadig le-
dige baner mandag kl. 20 
– 21 og tirsdag kl. 20-21 
samt 21-22. 

Der er også plads til flere 
til fælles spil. Det er hver 
onsdag kl. 18 til ca. 19.30. 
Der er mulighed for at 
spille videre derefter. 

Til fælles spil bliver der 
lavet spillerplan hver uge, 
så man kommer til at spil-
le med og mod forskellige 
i hver kamp. Man har mu-
lighed for at melde fra 

helt frem til kl. 15 på da-
gen, hvis man er blevet 
forhindret i at komme.  

Ring eller skriv til Gitte 
Sandstrøm, hvis du er 
interesseret i at høre mere. 
Du er også velkommen til 
at komme forbi og prøve, 
men giv venligst besked 
så vi kan sørge for, du 
kommer til at spille med 
nogle på samme niveau. 

Tlf.: 28912974 mail: 
gs@sbtf.dk 

Niveauet for spillerne er 
meget forskelligt. Der er 

helt nye spillere og spille-
re som har spillet i over 
30 år og spiller på et rig-
tig godt niveau. Vi har 
plads til alle. Og vi garan-
terer smil på læben og 
sved på panden. Pt. er vi 
16 spillere. 

Fast bane mandag eller 
tirsdag eller fælles spil 
om onsdagen koster 500,- 
kr. for en hel sæson. 

Du kan læse mere om 
SBTF Badminton på vo-
res hjemmeside 
www.sbtf.dk   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nyt fra SBTF Tennis 

http://www.sbtf.dk
mailto:gs@sbtf.dk
http://www.sbtf.dk/
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Lokalt trekløver bringer Mandagsaftnerne og 
livestreaming af foredrag til næste niveau  
Det er godt at bo i et lille lokalsamfund som Sengeløse, det kan noget, specielt når der er 
brug for hjælp og gode ideer. 

Af Christina  Trebbien 

Byggeriet af den nye sogne-

gård er blevet afsluttet, men 
økonomien blev ikke til, at 
der kunne indkøbes en pro-
jektor til at vise livestre-
aming. 
Gode råd var dyre, og det var 
det også at skulle købe og 
montere projektorudstyret. 
 
Lokale netværk 
Med gode snakke med hjælp-
somme og proaktive folk fra 
forskellige steder i Sengeløse 
lykkedes det at få projektet på 
benene. 
Et samarbejde mellem Me-
nighedsrådet repræsenteret af 
Lars Enghoff Jensen, Man-
dagsaftnerne repræsenteret af 

Inger Merete Terp og Senge-
løse Bylaug repræsenteret af 
Per Hammel, lykkedes pro-
jektet. Og med god hjælp af 
Kasper Rommelund Jensen 
og elektriker Klaus Kiesler 
Hansen 
Så nu kan der ses frem til at 
nyde spændende foredrag og 
fortællinger med livestream 
ing i Sognegården fra bl.a. 
Aarhus Universitet. 
 
Vil du gi´ en hånd med? 
Skulle nogen sidde og tænke, 
at de vil da også godt have 
mulighed for at bidrage til de 
gode ideer, så mangler der 
stadig gardiner til sognegår-
dens lokaler.  

Her planlægges de sidste detaljer for at kunne bruge den nye pro-
jekter til foredrag i sognegården: Lars Jensen, Kasper Romme-
lund Jensen, Klaus Kieseler Hansen og Per Hammel.  
Foto: Christina Trebbien.  

Kom til livestreaming fra Aarhus Universitet  
Af Susanne Tholstrup 
Sengeløse Bylaug tager nu et 
nyt initiativ og inviterer alle 
borgere i Sengeløse til gratis 
foredrag, hvor professorer 
fortæller om de nyeste opda-
gelser inden for naturviden-
skab og sundhedsvidenskab.  
 
Kæmpe succes i landsbyer 
Livestreamingen foregår i 
Sognegården over for Senge-
løse Kirke tirsdage fra kl. 19-
21. Og de er en kæmpe suc-
ces i ikke mindre end 250 
landsbyer og mindre byer i 
Danmark, Sydslesvig, Færø-
erne og Grønland. 
 
Tusindvis af mennesker sam-
les lokalt og kigger med i , 
når streaminger foregår.  
 

Spørg professorerne 
Efter foredragene er der mu-
lighed for at stille spørgsmål 
via SMS. 
Foredragene sendes fra Aar-
hus Universitet i Søauditori-
erne, hvor de 800 pladser i de 
fem auditorierne i reglen er 
bookede på forhånd.  
“Foredragenes faglige niveau 
er højt – højere end man nor-
malt oplever i f.eks. TV og 
radio.  
Som deltager bliver man kog-
nitivt udfordret, men man kan 
få udbytte af alle foredrag, 
uanset hvilket faglige niveau 
man har,” skriver universite-
tet og uddyber: 
 
Tid til fordybelse for alle 
“Foredragene skaber således 
fordybelse hos borgere med 

meget forskellige faglige 
forudsætninger – lige fra ele-
ver i grundskolens ældste 
klasser til professorer – og 
med erhverv så forskellige 
som politibetjente, håndvær-
kere, sygeplejersker og lære-
re.” 
Universitetet udbyder seks 
foredrag hvert semester, det 
første i september var vi i 
Sengeløse ikke klar til at del-
tage i, oplyser formand for 
Bylauget Per Hammel, men 
alt skulle gerne være på plads 
til den 5. november, , hvor 
han byder velkommen til 
foredraget; 
“Jordens forhistoriske kli-
makatastrofer??” ved geofy-
siker David Lundbek Eg-
holm. 
Foredragene er unikke – de 

kan ikke efterfølgende findes 
på nogen platforme, så det er 
bare med at møde op, når det 
sker. Formålet er netop at 
skabe en fælles oplevelse ude 
i lokalsamfundene.  
 
Carlsberg er sponsor 
Aarhus Universitet har indgå-
et samarbejde med Carlsberg-
fonden, som er sponsor på 
projektet – så foredragsræk-
ken slutter da også med et 
foredrag om netop – øl! 
 
 
Læs meget mere på: www 
ofn.au.dk og holde øje med 
opslag i Brugsen, kirken, 
skolen og andre offentlige 
steder i byen. Sengeløse Nyt 
følger selvfølgelig foredrage-
ne i de kommende numre. 
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Mandagsaftener indleder ny sæson 
 

Foredrag i Sognegården i Sengeløse mandage fra 19.30-ca. 22.00 
Program for november 2024 

Af Inger Merete Terp, 
Fungerende formand, Man-
dagsaftener i Sengeløse 
 

4 november indleder vi 

Mandagsaftener i Sognegår-
den kl. 19.30. Vi håber at se 
en masse ”sengeløsere” til 
foredrag og debat. Alle er 
velkomne, man skal bare 
medbringe noget nysgerrig-
hed i forhold til den verden, 
vi lever i her og nu. 
 
Lokalarkivet åbner ballet 
Første foredrag er ved Lars 
Ljungmann Spatzek fra Lo-
kalarkivet.  
 
Hvis du vil vide mere om din 
by og dens historie, så duk 
op. Lars har sidste år afholdt 

et lignende foredrag i vores 
lokale Brugsforening. Der 
var stor interesse for foredra-
get, derfor har vi inviteret 
Lars igen. 
Naturfotograf Mads Hagen 
har holdt foredrag mange 
steder i landet, ofte på biblio-
teker. 
 
Kom og se naturbilleder  
Der har altid været stor inte-
resse og meget positiv omta-
le af Mads Hagens foredrag. 
Derfor har vi inviteret Mads 
til Sengeløse. 
Mads tager fotos af høj kva-
litet, og vi er glade for, at 
teknikken i Sognegården nu 
er optimeret, så de fotos 
Mads vil vise kan komme til 
deres ret. 
 

Bag tremmer for en aften 
Carsten Munkholm er en god 
fortæller og opfordrer til at 
stille spørgsmål. Det bliver 
interessant at høre hvad Car-
sten kan fortælle om et fæng-
selsvæsen, som i tiltagende 
grad er presset på grund af 
problemer med at rekruttere 
personale og overbelægning. 
 
Krigen i Ukraine  
Foredrag ved Thomas Køhler 
om Rusland og Ukraine vil 
forhåbentlig gøre os en smu-
le klogere på, hvorledes den 
russiske befolkning ser på 
krigen mod Ukraine og på 
hvilken betydning den krig 
har og vil få for Danmark og 
EU.  
 
 

Opfølges af debataften 
Vi følger op på dette fore-
drag med en debataften i 
december, hvor Mandagsaf-
tener vil stå for at afholde 
oplæg og lede debatten. 
Man kan uden problemer 
komme til enkeltforedrag for 
100 kr. for foredrag, kaffe og 
hjemmebagt kage. 
 
Oplev det sociale samvær 
 Hvis man vælger at tilmelde 
sig alle sæsonens 15 aftener, 
koster det 850 kr. inklusiv 
kaffe+ kage til alle foredrag 
og mad til generalforsamling. 
 

 Årskontingent kan ind-
betales på reg. nr. 2277 
- konto 3230 040 396 

 

    

 Blikkenslager 
Aut. VVS-installatør 
Snubbekorsvej 28  
2630 Tåstrup                            Klaus Møller    
kmducati@gmail.com             Tlf. 40 40 83 95 
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Smid ikke dine skod i naturen  
Pas på vores fine naturpark i den gamle grusgrav—forleden dag var det tæt på at gå galt 

 
 

 

 

Tekst og foto: John Bilen-
berg 

Forleden dag gik jeg en 

tur i den gamle grusgrav, 
der som bekendt har ud-
viklet sig helt fantastisk 

med mange forskellige 
planter og træer. Samt en 
flot sø. Da jeg var kom-
met et godt stykke ind i 
området, så jeg, der steg 
røg op et sted. Jeg tænkte, 
at nogle måske havde 

tændt en grill, men be-
sluttede at undersøge det 
nærmere. Det viste sig, at 
der var ild i et område, og 
et stykke som en hånd-
boldbane var brændt. Min 
første tanke var at ringe 

til brandvæsenet, men da 
der kun er adgang ad små 
stier, ville de have svært 
ved at komme frem. Så 
jeg besluttede at slukke 
branden selv, og det lyk-
kedes faktisk. 
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Finere madlavning - for mænd 

 

Dagens ret i det fine køkken: Dampede fiskereder med laksesouffle, frikasse sauce og spidskålssalat. Ok, indrømmer 
fotografen: ”Der mangler måske lidt snilde med anretningen, men tiden var knap.  

Tekst og foto:  
Per Hammel 

Den 1. torsdag i måne-

den er der madlavning for 
finere mænd i Sengeløse. 
Eller finere mad.  
Jeg har tidligere gået på et 
andet nu nedlagt madhold, 
så jeg var meget spændt 
på at komme i gang igen. 
Det er kokken Benna Høy, 
der styrer løjerne og står 
for indkøb. Man medbrin-
ger selv forklæde og vi-
skestykker og nogle kok-
kehuer. 
 
Gennemgang af menu’en  
Dagens ret blev gennem-
gået, og trick og advarsler 
uddelt.: Dampede fiskere-
der med laksesouffle og 
frikasse sauce, med spids-
kålssalat.  
Til dessert æbletrifli med 

knas og vaniljeråcreme. 
Holdene bliver inddelt, 12 
fremmødte kunne blive til 
3 hold.  
 
The Usual Suspects 
Nu kendte jeg alle delta-
gere i forvejen, sådan er 
det jo i Sengeløse, så der 
var ikke så meget præsen-
tation. 
Desserten blev min opga-
ve, og der var nok at se til. 
Vaniljeråcreme tilberedes 
med pasteuriserede ægge-
blommer, vaniljestangen 
flækkes og skrabes ud i 
sukker, så det ikke klum-
per, og æggesnapsen pi-
skes luftigt, og flødeskum 
vendes forsigtigt i uden at 
slå luften ud.  
 
Desserten lige i øjet 
Lidt smagsprøve afsløre-
de, at den sad lige i øjet. 

Æblerne skrælles og skæ-
res i mindre stykker, det 
koges med sukker, vanilje 
og lidt vand, ikke noget 
med at forlade gryden før 
æblerne selv har afgivet 
væde, brændte æbler sma-
ger ikke godt. Og så på 
køl. 
Der er 2 øl pr. mand under 
tilberedningen, det rækker 
lige.  
 
Stress og jag til sidst 
Det stod hurtigt klart, at 
middagstidspunktet måtte 
udsættes ½ time for at nå 
det hele.  Tonen er tem-
melig frisk undervejs, men 
det får ikke en professio-
nel kok til at rødme. Ben-
na kan godt give igen!.  
 
Stress som i Bagedysten 
Lige før middagstidspunkt 

ligner det den store bage-
konkurrence med stress og 
jag, men det hele går op i 
en højere enhed, og vi kan 
sætte os til bords. 
Retten serveres med rød-
vin, skulle nok have været 
hvidvin, men det betød 
mindre. Alle var tilfredse, 
og der blev uddelt guld-
stjerner. 
Undertegnede og anden ny 
på holdet fik sjovt nok en 
stjerne  vi skal jo lige 
hjælpes i gang. 
 
Bagud på tid 
Det var en udsøgt middag, 
og da vi var bagud på tid, 
var det straks i gang med 
oprydning og opvask, py-
ha. På hjemvejen ses 
usædvanligt mange herre-
cykler i Sengeløses mør-
ke.  
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Kokken Benna Høy 
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Ajour med fjernvarmen 
 

 Endelig kommer der fart på fjernvarmen 

Af Susanne Tholstrup 

Der er run på VVS-

firmaer i lokalområdet, 
for nu er der endelig skred 
i udrulningen af fjernvar-
men i Sengeløse Vest 

Venter på smeden 
 Faktisk er der mange for-
brugere, der har fået 
varmt vand, men som 
venter på, at VVS’eren 
skal komme og montere 
fjernvarmeboksen hos den 
enkelte kunde og forestå 

den endelig tilslutning til 
nettet. 

Det oplyser projektleder 
på Høje-Taastrup fjern-
varme Hasmik Margary-
an. 

Varmt vand på vej 

Vi er i fuld gang med at 

lægge hovedledningen på 

Midtervej, og samtidig 

graver vi stikveje til Sten-

diget. Vi åbner snart for 

det varme vand til de før-

ste to stikveje, der ligger 

nærmest Kirkestien. Og så 

går vi frem, efterhånden 

som hovedledningen bli-

ver lagt.”oplyser Hamik 

Margaryan og forklarer 

videre: 

“Vi har nu tilsluttet alle 
kunder på strækningen 
Kirkestien, Ryvej, 
Bruunsvej, Midtervej og 
de 2 sidste, da vi tilslutter 
fra Kirkestien  til Stendi-
get.. Vi fortsætter på Sten-
diget som planlagt. 

Vi er gået i gang med det 
sidste stykke af Spangåvej 
og forventer at afslutte 
den i løbet af 2-3 måne-
der.” 

Sengeløse Øst  
Opstart på Sengeløse Øst 
er planlagt anden kvartal 
2025., fortæller projektle-
deren 

 

Fjernvarmeselskabet er nået langt med nedgravningen af den store hovedledning på Midtervej, hvor de første stikveje har fået 
varmt vand i radiatorerne—hvis de vel at mærke har kunnet finde en ledig VVS’er til at foretage den endelige tilslutning. 
Foto: Mads Lund Larsen 
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Skolens Motionsdag 2024 

Foto: Rose Djurnø Larsen 

Lærerne giver den gas for at motivere børnene til en god opvarmning før dagens strabadser fredag 
den 12. oktober—som vanligt lige før skolernes efterårsferien  

Arrangøren: Byfesten var en stor succes  
Af Ghita Mandel Friemel 
På vegne af Byfestforenin-
gens bestyrelse 
 
Den årlige Sengeløse byfest 
blev endnu en gang en stor 
succes. Vejret var med os og 
viste sig fra sin bedste side, 
hvilket gjorde dagen endnu 
mere mindeværdig. Med 
vand i gadekæret kunne 
klubbens 
kanoer komme på vandet, og 
gæsterne kunne nyde lækker 
mad og drikke fra de mange 

boder. Scenen ved både Min-
destenen og Færgekroen var 
fyldt med imponerende op-
trædener, der underholdt de 
mange fremmødte. Der sum-
mede glade børn og voksne 
hele dagen. 
I år blev fyrværkeriet erstat-
tet af et farverigt lysshow 
over gadekæret, som tiltrak 
opmærksomhed og 
fascination, især efter mør-
kets frembrud. En anden 
vigtig forbedring var opgra-
deringen af toiletterne, et 

længe ønsket tiltag, som nu 
er blevet en realitet. 
 
Tak til sponsorerne 
Disse forbedringer har natur-
ligvis sin pris, og derfor vil 
vi gerne rette en stor tak til 
Sengeløse Erhvervsforening, 
Plus Ren, Sengeløse Nyt og 
Sengeløse Bylaug for deres 
generøse sponsorater. Uden 
jeres støtte ville det ikke 
have været muligt at gen-
nemføre disse tiltag. Vi ser 
frem til og håber på, at have 

jeres opbakning til vores 40-
års jubilæum i 2025 og i 
årene fremover. 
 
Sæt kryds i kalenderen 
Planlægningen er allerede i 
gang, så sæt kryds i kalende-
ren allerede nu - festlighe-
derne finder sted 
lørdag den 14. juni 2025. Vi 
glæder os til at byde alle 
velkommen til endnu en fan-
tastisk byfest! 
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UHA! Hvem tør passere Stendiget 26? 
 

 

John Bilenberg vovede sig forbi denne matrikel på Stendiget 26 for at forevige den forberedelse til Halloween aften den 31. 
oktober, hvor spøgelser og monstre er på færde i ly af nattens mulm og mørke.  
Ordet Halloween er ifølge Wikipedia en sammentrækning af All Hallow's Eve på skotsk, da det er aftenen før All Hallows' 
Day, Allehelgensdag, som vi bedre kender på dansk. 

https://da.wikipedia.org/wiki/Skotsk_(sprog)
https://da.wikipedia.org/wiki/Allehelgensdag
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Gudstjenester  

i Sengeløse Kirke 
November 2024 

 
 
 
Søndag 27. oktober  
22 s. e. trin kl. 11.30 
Matt. 18, 1-14 
Sognepræst Frances Ida 
Benzon 
 
 
Søndag 3. november 
Alle helgens dag kl. 17.00 
Matt. 5, 13-16 
Sognepræst Jesper Knud-
sen 
 

Søndag 10. november 
24. s. e. trin. kl. 11.30 
Joh. 5, 17-29 
Sognepræst Britta Karen 
Vind 
 

Søndag 17. november  
25. s. e. trin kl. 11.30 
Luk. 17, 20-33 
Sognepræst Jesper Knud-
sen 
 

Søndag 24. november 

22. s. e. trin. kl. 11.30 

Matt. 11, 25-30 

Sognepræst Jesper Knud-

sen 

  
  
  
  
 
  
  
  

  

RØDE KORS BUTIK 
Taastrup Hovedgade 129-131 

Ring for afhentning af  
møbler og nips. 
Tlf. 2042 4637 
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Kirkelig vejviser 
  
 
Fra 1/9-24 til og med 30/11-24 
er Jesper Knudsen fra Høje 
Taastrup Kirke konstitueret 
sognepræst i Sengeløse Kirke 
fra onsdage – søndage.  
Jesper Knudsens kontaktoplys-
ninger er som følger: e-mail: 
JKN@km.dk og tlf. 42 43 44 
77. 

Gravstedvedligeholdelse 
Graver Gunner Andersen træf-
fes på kirkekontoret tirsdag og 
fredag Landsbygaden 68 
Tlf.: 21 71 84 07 Email: gra-
ver@sengeloesekirke.dk 
  
 

Kirkekontoret betjenes af 
Præstesekretær  
Charlotte Fosner 
Tlf. 21 37 07 33  
Mail: CHDF@km.dk 
Ved forespørgsler på kirkelige 
handlinger kan der rettes hen-
vendelse til Charlotte Fosner. 
 
  

Formand for menigheds- 
rådet Lars Enghoff Jensen 
Træffes på tlf.  21 65 00 26 
Eller på E-mail: 
formand@sengeloesekirke.dk 
 
  

Kirke- og kulturmedarbejder  
Charlotte Fosner.  
Sognegården, Landsbygaden 
68. Tlf.: 21 37 07 33.  
E-mail: kirkekulturmedarbej-
der@sengeloesekirke.dk 
 
  

Organist Dmitri Egholm 
Tlf.: 26 44 88 01 
organist@sengeloesekirke.dk 
www.sengeloesekirke.dk 

Orgelkoncert  
Søndag den 17. november kl. 15.00  

i Sengeløse Kirke! 

Velkommen til en 
spændende orgel-
koncert med kir-
kens organist, 
Dmitri Egholm, 
som vil opføre et 
blandet repertoire 
fra de nordeuropæ-
iske og franske 
musiktraditioner.  
 
Programmet vil 
bl.a. byde på musik 
af Elfrida Andrée 
(1841-1929), som 

hører til de mest 
betydningsfulde 
kvindelige kompo-
nister. Elfrida An-
drée har leveret 
omkring 100 kom-
positioner, herun-
der værker for 
symfoniorkester, 
en opera, en række 
kantater samt to 
messer for solister, 
kor og orkester. 
Dertil har hun 
komponeret en 

større mængde or-
gelværker, hvilket 
gør hende til mu-
sikhistoriens første 
kvindelige orgel-
komponist af ”stor-
skala”.  
 
Til koncerten vil 
Dmitri opføre en af 
komponistens væ-
sentligste og for-
nemste orgelvær-
ker, Orgelsymfoni 
nr 1 i h-mol. Der-

udover vil der på 
programmet være 
musik af Johann 
Sebastian Bach, 
Charles-Marie Wi-
dor m.fl.  
  

Efter koncerten in-
viteres alle til et 
traktement i den 
nybyggede sogne-
gård. 
Der er gratis ad-
gang til koncerten.  
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Højskolesangaften  

tirsdag den 26. november  

kl. 19-21 i Sengeløse sognegård 

Nørkleklubben 

Sengeløse Kirkes hygge-
lige café afholdes én 
gang om måneden, og i 
år vil datoerne variere fra 
måned til måned, så hold 
øje med vores hjemme-
side. Café Sengeløse vil 
således finde sted fredag 
den 15. november. Tids-
punktet er kl. 10.00-
12.00 og afholdes i den 
nye sognegård. Vi be-
gynder med sang fra høj-
skolesangbogen. Dernæst 
spiser vi en lækker anret-
ning sammen og hygger 

os med hinanden. Café 
Sengeløse skaber også 
rammerne for en snak 
om et samfundsaktuelt 
emne, hvor alle får mu-
lighed for at give sin 
holdning til kende. Vi er 
altid klar til at tage godt 
imod nye interesserede – 
alle er velkomne! Til-
melding til spisning fore-
går til Hanne Bienert på 
tlf.: 26 21 79 42 eller 
mail: kontaktper-
son@sengeloesekirke.dk 

Café Sengeløse i november måned 

Kom og vær med til 
at synge sange fra 
højskolesangbogen. 
Kirkens organist 
Dmitri Egholm spil-
ler på klaver, og vo-
res konstitueret sog-
nepræst Jesper 
Knudsen er vært, og 
fortæller lidt om de 
sange vi synger. 
Hvis man har en fa-
vorit sang, kan man 
selvfølgelig få lov at 
ønske. 
I 2021 kom den 19. 
udgave af Højskole-
sangbog, som rum-
mer 601 sange. Af 
dem er 151 sange 
nye. På hjemmesi-
den hojskolesangbo-
gen.dk kan man læse 
følgende:  
Højskolesangbogen 
er en af de bedst 
sælgende bøger i 
Danmark. Igennem 
generationer er san-
ge blevet givet vide-
re og holdt levende 
af et syngende folk, 
og det er unikt at ha-
ve en folkekultur, der 
synges. Fællessan-

gen har længe stået 
stærkt på efterskoler, 
højskoler og i for-
eningslivet, men de 
seneste år har der 
været en opblom-
string i fællessangen 
i mange andre hjør-
ner af samfundet, fx 
på uddannelsesinsti-
tutioner, arbejds-
pladser og festivaler 
– og senest hver 
morgen i fjernsynet. 
 
Vi håber, at I har lyst 
til at få luftet stem-
men - rusten eller ej 
- og inspirere jeres 
børn og unge, fami-
lie, venner og be-
kendte til at gøre 
brug af denne skøn-
ne kulturarv. Den 
styrker fællesskabs-
følelsen, og det er 
ikke så tosset i den-
ne urolige tid vi le-
ver i.  I pausen ser-
veres der en forfrisk-
ning.  
Charlotte Fosner 
Kirkekulturmedar-
bejder 
v. Sengeløse Kirke 

Nørkleklubben mødes 
hver anden torsdag i 
lige uger kl. 13.30 til 
ca. 16.00. Du er meget 
velkommen til at tage 
dit håndarbejde med, 
og næste gang vi mø-
des er torsdag den 31. 
oktober. Mødestedet 
plejer at være sogne-
gården, men er for ti-
den hos klubbens med-
lemmer. Hvis du kun-
ne tænke dig at være 
med, så skal du kon-
takte Lonny Petersen 
på tlf. 22 51 62 67, 

hvis du har nogle 
spørgsmål. Der plejer 
gerne at være en kop 
kaffe eller te og et 
stykke kage. Nørkle-
klubben er en hyggelig 
forsamling af kvinder, 
der elsker at strikke. 
Mænd er nu også hjer-
telig velkomne. Der er 
altid en god og latter-
mild stemning, og du 
vil helt sikkert blive 
budt hjertelig velkom-
men. Vi glæder os til 
at se dig! 

mailto:kontaktperson@sengeloesekirke.dk
mailto:kontaktperson@sengeloesekirke.dk


24 


